
  

  

MILJÖ- OCH 

HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-12-09, § 15 

 

 Tid: 9 december 2008 kl 17.00 – 18.40 

   

 Plats: Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 

   

 Justerat: 16 december 2008 

  

 

 

Ulla Hamilton Eva Louise Erlandsson Slorach (s) 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (m) ordförande 

Lennart Jansson (m)  

Lena Bring (m)  

Torbjörn Erbe (m)  

Daniel Valiollahi (m)  

Per Ola Bosson (m)  

Karin Karlsbro (fp)  

Eva Louise Erlandsson Slorach (s)  

Malte Sigemalm (s)  

Ulla Jöhnk (s)  

Godfrey Etyang (s)  

Stellan F Hamrin (v)  

 
Ersättare: 

 Nils Ingelström (m)  

Aysin Hartzell (m)  

Björn Gülich (m)  

Gustav Åkerblom (fp)  

Gerd Sjöberg-Granlund (s)  

Hassan Said Mahamed (s)  

Carina Paulsson (s)  

Charles Berkow (mp) tjänstgörande  

Tina Kratz (v)  

  

Förhinder har anmälts av vice ordförande Åsa Romson (mp) och av ersättarna Ulf 

Linder (m), Anders Broberg (kd) och Fredrik Canerstam (s). 

 

Föredragande vid sammanträdet var direktör Gunnar Söderholm. 

Dessutom var biträdande borgarrådssekreterare Karin Dhakal och miljöförvaltningens 

avdelningschefer närvarande. 

 



  

 § 15 

”Yttrande över Banverkets ansökan om tillstånd enligt 9 och 11 kap 

miljöbalken för fortsatt renovering av Gamla Årstabron”.  

Remiss från miljödomstolen 

Dnr 2008-011873-300 

 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutade enligt förvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden yrkar att följande villkor utformas enligt 

 förvaltningens förslag: 

 

 a)  Ett kontrollprogram för buller skall fastställas i samråd med berörda  

      tillsynsmyndigheter.  

 

 b) Banverket skall fortlöpande kontrollera vattnet utanför geotextilduken med  

     avseende på grumling, upplöst koppar, zink (totalt) samt pH. Arbetena skall  

     omedelbart stoppas om överskridanden av gällande miljökvalitetsnormer enligt  

     förordningen om miljökvalitetsnormer för fisk- och musselvatten (SFS  

     2001:554) konstateras. 

 

 c) Kemiska produkter och farligt avfall ska förvaras och hanteras så att eventuellt  

     läckage och spill inte förorenar mark, grundvatten, ytvatten eller luft.  

     Förvaringsplats för farligt avfall ska märkas liksom olika avfallsslag inom  

     platsen. Vid alla arbeten i anslutning till vatten ska åtgärder vidtas för att  

     undvika risk för oljespill och annan förorening från maskiner och dylikt. 

 

 d) Avfall som uppkommer i verksamheten ska hanteras så att återanvändning eller  

     återvinning främjas, bland annat genom att olika avfallsslag hålls isär. 

 

2 Beslutet översänds i 15 exemplar till miljödomstolen. 

 

Ärendets handling   

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 24 november 2008. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Nämndens behandling av ärendet  

1) Ordföranden Ulla Hamilton (m), Karin Karlsbro (fp) och Eva Louise 

 Erlandsson Slorach (s) föreslog att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att 

 (se beslutet). 

  

2) Ledamöterna Charles Berkow (mp) och Stellan F Hamrin (v) föreslog att miljö- 

 och hälsoskyddsnämnden beslutar att bifalla förvaltningens förslag till beslut och 

  att nämnden yrkar att följande villkor läggs till förvaltningens förslag: 

 

e) Banverket åläggs ansvar för att vid behov återställa skador vid överträdande av 

gällande miljökvalitetsnormer eller framtida skador vars risker inte beaktats till 

följd av otillräcklig eller inkorrekt underlag från sökanden. 

 

f) Ingen dumpning får ske i vattnet 



  

 

 Därutöver anför nämnden följande: 

 

Att dumpa avfall i sjön är förenligt med miljötänkande från den tiden bron först 

byggdes. Miljöpartiet instämmer i synpunkten att utgångspunkten måste vara att 

avfall tas om hand på bättre sätt. Det är sökanden som måste bevisa att det är den 

miljöbästa av olika rimliga lösningar.  

 

Av handlingarna framgår att på sina håll mycket förorenade av tungmetaller samt 

höga halter av organiska miljögifter. Det är tänkbart att det är en fördel ur 

miljösynpunkt att dessa föroreningar täcks över av annat material.  

 

Enligt Stockholms vattenprogram var Årstaviken förr ett bra fiskevatten men har 

tyvärr blivit klart sämre under 2000-talet. I programmet ingår en rad åtgärder eller 

förslag till åtgärder. Till förslagen hör reproduktionsfrämjande åtgärder för fisk. 

Det är inte utrett hur Banverkets förslag förhåller sig till dessa ambitioner i 

vattenprogrammet. 

 

Det är sökanden som svarar för informationen som ligger till grund för beslut om 

undantag och villkor. Därför bör sökanden bära ansvaret för om informationen i 

efterhand visar sig vara inkorrekt eller otillräcklig för att förhindra betydande 

miljöstörningar. Om gällande miljökvalitetsnormer överskrids kan det hända att 

det inte räcker med att stoppa arbetet för att miljökvalitetsnormer inom rimlig tid 

åter klaras. Eventuellt behov av restaurering bör i så fall vara 

verksamhetsutövarens ansvar. 

 

Omröstning 

Ordföranden ställde de framlagda förslagen emot varandra och nämnden beslutade 

enligt Ulla Hamiltons (m), Karin Karlsbros (fp) och Eva Louise Erlandsson Slorachs 

(s) förslag till beslut. 

 

Reservation 

Ledamöterna Charles Berkow (mp) och Stellan F Hamrin (v) reserverade sig mot 

beslutet med hänvisning till sitt förslag till beslut. 

 

 

Miljöförvaltningens direktör Gunnar Söderholm har på grund av jäv inte deltagit i 

eller varit närvarande vid handläggningen av detta ärende. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Maria Stigle 

 

 


